
    

 

Udvalget for Landdistrikter og Øer har ved brev af 16. oktober 2024 (ULØ alm. 
del – spørgsmål 13) bedt om min besvarelse af spørgsmål: 

”Vil ministeren forholde sig til, om man agter at implementere en højdegrænse 
på solcelleanlæg, så man undgår anlæg, der er op til fire en halv meter i højden, 
som beskrevet i artiklen "Statslige solceller har passeret fire meters højde", Jyl-
lands-Posten den 16. oktober 2024?”  

 

Svar: 

Kommunerne er planmyndighed for opstilling af solcelleanlæg i det åbne land. 
Vi har fra regeringens side meldt ud, hvilke hensyn der som minimum bør vare-
tages i planlægningen. Anbefalingerne i bekendtgørelsen om planlægning for 
lokalplanpligtige solcelleanlæg i det åbne land skal bidrage til, at kommunerne 
ud fra en konkret vurdering finder den bedst mulige løsning lokalt.  

Vi har lagt op til, at der som minimum bør sikres en vis afstand til naboerne, og 
at der bør arbejdes med beplantning, der skærmer for solcellerne. Disse anbe-
falinger gælder uanset udformningen af konkrete anlæg.  

Både opstillere og kommuner har et ansvar for, at planlægningen sker i samar-
bejde med de borgere, der bor i området. Planlægningen bør også tage hensyn 
til landskabsinteresser og så vidt muligt ske på baggrund af en landskabsana-
lyse. 
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